
Protokół nr BR.0002.4.2019 

z obrad VI sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w Sulechowie w dniu 16 kwietnia 2019 r. 

 

Obrady rozpoczęto 16 kwietnia 2019 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 14:59 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 17 członków. 

 

1. Otwarcie sesji 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Sulechowie Izabela Wojewoda stwierdziła na podstawie listy 

obecności udział w obradach 17 radnych Rady Miejskiej w Sulechowie na ustawowy i faktyczny stan 21 

radnych, tym samym obrady były prawomocne do podejmowania uchwał, a następnie otworzyła obrady 

sesji. 

Przed kolejnym punktem obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej wraz z Burmistrzem Sulechowa złożyli 

gratulacje przedstawicielom MSKS ORION Sulechów za osiągnięcia z poprzedniego sezonu w lubuskiej 

lidze. Przewodnicząca Rady Miejskiej wraz z Burmistrzem Sulechowa złożyli także gratulacje ustępującej 

sołtys sołectwa Karczyn Elżbiecie Andrysiak za 14 lat sprawowania funkcji sołtysa. Gratulacje przekazano 

na ręce Natalii Folgi – córki ustępującej pani sołtys. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Miejskiej zaproponowała zmiany w porządku obrad po przez: Wprowadzenie w 

punkcie 16 podpunktów: druków 89, 88, 90, 91 i 92. 

Głosowano wniosek w sprawie: przyjęcia zmiany porządku obrad zaproponowanej przez 

Przewodniczącą Rady. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr 

Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, 

Wojciech Szefner, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (6) Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Sebastian Tomasz Różycki, Agnieszka Joanna Szeląg, Roman Wilczyński 

 

3. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

Do informacji nie wniesiono uwag, pytań i zastrzeżeń. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca odczytała list nauczycieli sulechowskich szkół i przedszkoli do radnych Rady Miejskiej 

w Sulechowie i Burmistrza Sulechowa w sprawie strajku. 

 

4. Informacja Przewodniczących Komisji Rady Miejskiej z prac komisji w okresie międzysesyjnym 

Przewodniczący przedstawili protokoły z posiedzeń komisji które odbyły się w okresie międzysesyjnym. 

Do przedstawionych protokołów nie wniesiono uwag. 

 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Sulechowa w okresie międzysesyjnym 

Do informacji nie wniesiono uwag, pytań i zastrzeżeń. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

6. Informacja Dowódcy Jednostki Ratowniczo - Gaśniczej o stanie bezpieczeństwa miasta i gminy Sulechów 

w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 2018 

Do informacji nie wniesiono uwag, pytań i zastrzeżeń. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 



7. Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie działania Komisariatu Policji w Sulechowie w tym miasta 

i gminy Sulechów za rok 2018 

Radny Sebastian Tomasz Różycki stwierdził, że niektóre dane wzbudzają niepokój – zwłaszcza wzrost 

ilości przestępstw. Oczywiście zauważalny jest także wzrost wykrywalności. Radny zaapelował 

o wzmożenie współpracy z komisariatem i wspólne opracowanie metod zapobiegania przestępczości. 

Przewodnicząca zaproponowała podjęcie dyskusji w tym temacie przez radę i przedstawicieli policji. 

Radny Krzysztof Kluczyński podziękował za wzmożenie patroli policji w miejscowości Kalsk. Radny zwrócił 

uwagę, że w przypadku zgłoszeń drobnych spraw numer 112 jest raczej nieskuteczny. 

Radny Stanisław Kaczmar zaapelował o wzmożenie prac nad bezpieczeństwem w gminie a zwłaszcza w 

przypadku demoralizacji młodzieży i nadmiernemu dostępowi do alkoholu i narkotyków. Bez pomocy 

władz gminy policja sobie z tym nie poradzi, a gmina nic w tej sprawie nie robi. 

Radny Radosław Murkowski zaprotestował przeciw stwierdzeniu jakoby gmina nic nie robiła 

wspominając o inicjatywie dodatkowych patroli. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys przyznał, że przykład przytoczony przez radnego Murkowskiego jest 

dobry i zadanie to zaczyna się w tym miesiącu, ale dewastacja i śmiecenie w pewnych miejscach w 

gminie jest problemem. 

Radny Piotr Miszkiewicz poinformował, że dodatkowe patrole to początek, należy zobaczyć jak się to 

sprawdzi a następnie podjąć decyzję o następnych krokach. Radny zgodził się jednak z stwierdzeniami 

radnych Różyckiego i Kaczmara. 

Do informacji nie wniesiono więcej uwag, pytań i zastrzeżeń. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

8. Sprawozdanie z realizacji programu Bezpieczna Gmina Sulechów za rok 2018 

Do sprawozdania nie wniesiono uwag, pytań i zastrzeżeń. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

9. Informacja o realizacji zadań Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulechowie za okres od 1 stycznia do 31 

grudnia 2018 r. 

Do informacji nie wniesiono uwag, pytań i zastrzeżeń. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

10. Sprawozdanie z działań podjętych w roku 2018 w oparciu o „Strategię rozwiązywania problemów 

społecznych Gminy Sulechów na lata 2018-2022” 

Do sprawozdania nie wniesiono uwag, pytań i zastrzeżeń. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

11. Sprawozdanie Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulechowie z realizacji w roku 2018 zadań wynikających 

z ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej 

Do sprawozdania nie wniesiono uwag, pytań i zastrzeżeń. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

12. Sprawozdanie z realizacji w roku 2018 Programu ochrony zdrowia Gminy Sulechów na lata 2016 – 

2020 

Do sprawozdania nie wniesiono uwag, pytań i zastrzeżeń. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

13. Sprawozdanie z realizacji programu „Sulechowska Rodzina 3+” w roku 2018 

Do sprawozdania nie wniesiono uwag, pytań i zastrzeżeń. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

14. Sprawozdanie z realizacji programu „Sulechowska Karta Seniora” w roku 2018 

Do sprawozdania nie wniesiono uwag, pytań i zastrzeżeń. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

15. Informacja z realizacji „Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy 

Sulechów na lata 2013-2032” 



Do informacji nie wniesiono uwag, pytań i zastrzeżeń. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 

 

16. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie 

1) oświadczenie w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Sulechowie (druk nr 89) 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, że wystąpił do dyrekcji szpitala o udostępnienie planu 

naprawczego, z kolei szpital wystąpił o umorzenie podatków. Burmistrz jest zdania, iż jednostce tej 

należy pomóc. 

Dyrektor OIOM w SP ZOZ w Sulechowie Waldemar Micewski zaapelował o pomoc dla oddziału 

intensywnej terapii. Istnienie tego oddziału jest dla sulechowskiego szpitala „być albo nie być”. Dyrektor 

przekazał, że sytuacja finansowa szpitali powiatowych w całej Polsce jest zła z powodu takiego a nie 

innego kontraktowania przez NFZ. 

Radny Krzysztof Kluczyński zwrócił się z pytaniem czy szpital zwracał się z podobną prośbą do gmin 

ościennych. 

Dyrektor OIOM w SP ZOZ w Sulechowie Waldemar Micewski potwierdził, że zwracano się w tej sprawie 

do wielu gmin i instytucji. 

Członek Zarządu Powiatu Zielonogórskiego Mirosław Andrasiak poinformował, że gminy ościenne, do 

których zwracano się o pomoc tak naprawdę czekają na decyzję gminy Sulechów w tej sprawie. 

Radny Zbigniew Trompa stwierdził, że w piśmie mowa była o 500 tysiącach złotych a tymczasem rada 

będzie decydować o 350 tysiącach – czy zatem nie jest tak, że koszty pomocy będą rozłożone 

nierównomiernie z naciskiem na budżet gminy Sulechów jako głównego płatnika. Radny stwierdził, że 

szpital realizuje swoje zadania w sposób odbiegający in plus od standardów innych szpitali w tym 

zakresie, jednak radny oczekiwałby raczej biznesplanu a nie planu naprawczego. Radny wyraził pogląd, 

iż wiele kłopotów szpitala jest spowodowany błędami w zarządzaniu. 

Dyrektor OIOM w SP ZOZ w Sulechowie Waldemar Micewski przyznał raz jeszcze, że wsparcia szpital 

szuka w innych jednostkach dzięki czemu udało się zakupić karetkę. Biznesplan powinien powstać ale w 

sytuacji gdy szpital będzie mógł realizować usługi odpłatne co dziś jest niemożliwe z uwagi na kontrakt. 

W zeszłym roku szpital wypracował nadwyżkę 300 tysięcy ale NFZ jej nie wypłacił, bowiem nie była 

zakontraktowana. Tę dziurę budżetową można zapełnić w przypadku gdy szpital zostanie przekształcony 

w spółkę. 

Radny Radosław Murkowski stwierdził, że strata na poziomie około 2 milionów pojawia się w szpitalu już 

10 lat temu. Teraz sytuacja stała się o tyle niebezpieczna, że strata przekroczyła wartość amortyzacji i 

nastąpiła konieczność dopłacania do funkcjonowania szpitala. Rady poprosił o przekazane radnym 

sprawozdania finansowego SP ZOZ w Sulechowie za rok 2018 wraz z raportem i opinią biegłego 

rewidenta. 

Radny Zbigniew Trompa (Ad Vocem) zapytał w jaki sposób odbywają się „prywatne porody” w SP ZOZ w 

Sulechowie za kwotę około 1000 zł skoro nie można pobierać opłat za zadania zakontraktowane. 

Dyrektor OIOM w SP ZOZ w Sulechowie Waldemar Micewski poinformował, że nie ma wiedzy na ten 

temat. 

Główna Księgowa SP ZOZ w Sulechowie Anna Wardęga poinformowała, że sprawozdanie jest 

sporządzone a dane na ten temat załączone były do wniosku o umorzenie podatku od nieruchomości, 

natomiast biegli nie sprawdzili jeszcze tego sprawozdania. 

Członek Zarządu Powiatu Zielonogórskiego Mirosław Andrasiak poinformował, pilnym jest uzupełnienie 

stanu sprzętowego szpitala i tego dotyczy rozpatrywany dziś dokument ale inną sprawą jest dalsze 

funkcjonowanie jednostki i jej forma prawna czym należy się zająć na spokojnie. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała o oczekującej przed salą obrad delegacji nauczycieli 

sulechowskich szkół, którzy chcą zabrać głos w sprawie strajku. Przewodnicząca stwierdziła, że nie widzi 

podstaw aby do tego dopuścić, chyba że zostanie zmieniony porządek sesji. 

Radny Jan Rerus stwierdził, że na salę obrad ma prawo wejść każdy. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że to nie podlega kwestii, jednak głos mogą zabrać 

dopiero w punkcie 18. Przewodnicząca poinformowała o prośbie radnego Miłosza Brodzikowskiego o 

zorganizowanie spotkania radnych w sprawie wypracowania stanowiska w sprawie strajku nauczycieli. 

Przewodnicząca stwierdziła że wobec dużej liczby chętnych na wejście na salę obrad poprosiła ich o 

wybranie spośród siebie przedstawicieli. 

Radny Jan Rerus stwierdził, że niedopuszczalnym jest zabranianie udziału w sesji komukolwiek Radny 

złożył wniosek o 15 minut przerwy w imieniu klubu. 

Przewodnicząca nie ogłosiła przerwy. 

Radny Stanisław Kaczmar zaproponował rozmowy z samorządami ościennymi na temat dokładnego 

podziału kosztów jakich potrzebuje szpital. 

Dyrektor OIOM w SP ZOZ w Sulechowie Waldemar Micewski poinformował, że w sprawie zakupu karetki 

gdyby nie wsparcie samorządu województwa karetki by nie było. Samorządy gminne są bardzo 

niechętne do udzielania pomocy, ale oczywiście spotkania takie można przeprowadzić. 

Członek Zarządu Powiatu Zielonogórskiego Mirosław Andrasiak poinformował, że takie spotkania i 

rozmowy były już prowadzone. Niektórych wójtów z terenu powiatu nie da się przekonać gdyż ich 

mieszkańców nie obsługuje ten szpital. Większość pacjentów szpitala to sulechowianie. 

Radny Stanisław Kaczmar (Ad Vocem) przyznał, że to jest fair że gmina Sulechów da większe pieniądze 

ale wiedza że któregoś samorządów to nie interesuje też jest istotna. 

Radny Wojciech Szefner zapytał czy do pozostałych samorządów też zostały wysłane prośby o konkretne 

kwoty. 

Przewodnicząca zarządziła 15 minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 

Radny Zbigniew Trompa zapytał raz jeszcze czy do gmin ościennych wystosowano takie same pisma jakie 

otrzymała Rada Miejska w Sulechowie. 

Członek Zarządu Powiatu Zielonogórskiego Mirosław Andrasiak poinformował, że pisma do samorządów 

zostaną wystosowane po pozytywnym rozpatrzeniu sprawy w Sulechowie. Rozmowy zaś z wójtami i 

burmistrzami odbywają się stale. 

 

Głosowano w sprawie: oświadczenie w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Sulechowie (druk nr 89).  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, 

Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech 

Szefner, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (1) Stanisław Kaczmar 

BRAK GŁOSU (1) Sebastian Tomasz Różycki 

NIEOBECNI (5) Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Agnieszka Joanna Szeląg, Roman Wilczyński 

 

Radny Miłosz Brodzikowski złożył wniosek formalny o zmianę porządku obrad – przesunięcie punktu 18 

przed punkt 16.2 



Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (15) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, 

Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech 

Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (1) Stanisław Kaczmar 

NIEOBECNI (5) Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Sebastian Tomasz Różycki, Roman Wilczyński 

 

17. Zapytania sołtysów i mieszkańców Gminy Sulechów 

Pan Paweł Konsur (nauczyciel) przytoczył kilka zdań z listu nauczycieli przedstawionego przez 

Przewodniczącą na początku obrad. 

Nauczycielka (osoba nie przedstawiła się) zapytała o stanowisko burmistrza i rady wobec akcji 

protestacyjnej. 

Nauczyciel (osoba nie przedstawiła się) podkreślił że nauczyciele to także mieszkańcy i wyborcy i również 

oni znaleźli się w trudnej sytuacji związanej ze strajkiem. 

Burmistrz Sulechowa Wojciech Kajetan Sołtys przytoczył list jaki wystosował do związków zawodowych 

nauczycieli. W liście wskazano, iż powinna być w akcji protestacyjnej nie gmina jest stroną. Nie ulega 

wątpliwości, że powinny zostać uczynione zmiany systemowe w oświacie. Burmistrz przypomniał, że w 

marcu nastąpiły zmiany w płacach w jednostkach oświatowych – każdy z pracowników otrzymał co 

najmniej 150 złotych do podstawy, oczywiście zostawiając decyzję dyrektorom z pewnymi sugestiami. 

To niestety wszystko na co gmina mogła sobie pozwolić. Gmina nie robi nic natomiast w celu utrudnienia 

strajku. Burmistrz raz jeszcze podkreślił, że gmina nie ma żadnej decyzyjności w sprawie płac dla 

nauczycieli a stanowisko konwentu wójtów, burmistrzów i prezydentów wystosowane do rządu jasno 

mówi że konieczne jest porozumienie pomiędzy protestującymi i rządem. 

Radny Roman Rakowski odniósł się do sformułowania burmistrza, iż dyrektorzy szkół otrzymali sugestie 

jak mają dysponować środkami na podwyżki, co oznacza iż są oni przez burmistrza ubezwłasnowolnieni. 

Radny stwierdził, że gmina dysponując pieniędzmi dla powiatu na dofinansowanie szpitala może także 

wspomóc nauczycieli. Według radnego nie ma przeszkód prawnych aby tak uczynić – są już takie decyzje 

innych samorządów, a nauczyciele walczą o lepszy poziom nauczania w Polsce a więc walczą o dobro 

wszystkich. Inne grupy zawodowe – zwłaszcza mundurowe a więc opłacane ze środków publicznych 

otrzymały podwyżki i nie budziło to kontrowersji. Według radnego kwota zarobków nauczycielskich jest 

w odbiorze społecznym nieznana a rzeczywistość jest zdecydowanie gorsza niż się wszystkim wydaje. 

Radny stwierdził, że rząd zmierza do pogłębienia podziałów w społeczeństwie. 

Radny Miłosz Mateusz Brodzikowski poinformował, że wczoraj złożył interpelację w sprawie spotkania 

na temat oświaty i znalezienie rozwiązania problemów nauczycieli. Według radnego rząd niestety nie 

ugnie się przed strajkiem a zatem nauczyciele będą w trudnej sytuacji finansowej. Radny poinformował, 

że spotkał się z otwartością burmistrza w sprawie złożonej propozycji. Rady stwierdził także że zgadza 

się z wypowiedzią radnego Rakowskiego ale zaapelował o spokój w tej s prawie i czas dla rady na 

wypracowanie stanowiska. 

Radna Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak stwierdziła, że strajk spowodował chaos w życiu wielu 

rodzin i w systemie oświaty w gminie. Burmistrz płacąc za czas strajku nauczycielom niestety złamie 

dyscyplinę finansową. Według radnej nie ma możliwości aby gmina poniosła koszty tego strajku co 

powiedział sam pan Burmistrz. 



Radny Miłosz Mateusz Brodzikowski (Ad Vocem) stwierdził, że osobiście inaczej zrozumiał wypowiedź 

Burmistrza. Według radnego faktycznie nie można wypłacić wynagrodzenia za czas strajku ale są inne 

formy. Radny zachęcił nauczycieli do dalszego prowadzenia strajku. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) poinformował, że wobec deklaracji innych samorządów 

o wsparciu finansowym nauczycieli na razie nie zostały w tej sprawie uchwalone żadne akty prawne. 

Paweł Konsur (nauczyciel) podkreślił, że nauczyciele są wdzięczni za szukanie sposobu załagodzenia 

skutków strajku. Pan Konsur przyznał, że nie pamięta tak powszechnej akcji protestacyjnej wśród 

nauczycieli. Jednocześnie wyraził oburzenie, że nauczyciele traktowani są jako terroryści biorących za 

zakładników uczniów. Dla nauczycieli ta sytuacja jest także skrajnie trudna. Protest jest krzykiem o 

godność nauczyciela. Jeszcze raz zaapelował o pomoc. 

Nauczycielka (osoba nie przedstawiła się) poinformowała, że pracuje jako nauczyciel już 37 lat. 

Poinformowała, że przyszli tutaj nie po pieniądze ale po słowa wsparcia. Czego można nauczyć dzieci 

jeśli samemu się rezygnuje ze spraw dla siebie ważnych. 

Radny Jan Zdzisław Rerus stwierdził, że wspiera strajkujących. Wyraził przekonanie, że jest oczywistym, 

że nie będzie kompletnego wygrodzenia za czas strajku, ale samorząd jest od tego żeby pomóc i według 

radnego możliwości takie są. Klub Forum będzie dążył do opracowania rozwiązań prawnych i 

finansowych wsparcia nauczycieli. 

Radny Wojciech Szefner zaapelował żeby faktycznie się w tej sprawie spotkać, żeby sprawdzić czy chcieć 

to móc. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys przedstawił stanowisko związku gmin w sprawie wypłat za czas strajku 

– jest ono jednoznacznie negatywne. Niemniej należy się starać znaleźć konkretne rozwiązanie ale w 

oparciu o przepisy. Burmistrz podkreślił, że strajk ma według niego charakter zawodowy a nie polityczny. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Izabela Wojewoda przychyliła się do wypowiedzi Burmistrza 

jednocześnie deklarując organizację spotkań na ten temat w celu wypracowania konkretnych rozwiązań. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys podkreślił, że merytorycznie może brać udział tylko w dyskusji na 

temat zwiększenia subwencji oświatowej. 

Przewodnicząca ogłosiła 5 minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 

 

18. rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 

1. o zmianie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa i członków rady sołeckiej sołectwa Głogusz 

w Gminie Sulechów na nową kadencję (druk nr 81) 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĄCY SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr 

Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, 

Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela 

Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (4) 

Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta Krystyna Musiałek, Roman Wilczyński 

 

2. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Zielonogórskiemu (druk nr 82) 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĄCY SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr 



Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, 

Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela 

Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (4) Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Roman Wilczyński 

 

3. o zmianie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 

Gminy Sulechów oraz warunków i stawek procentowych udzielanych bonifikat (druk nr 83) 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĄCY SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr 

Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, 

Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela 

Katarzyna Wojewoda 

NIEOBECNI (4) Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Roman Wilczyński 

 

4. w sprawie projektu uchwały dotyczącej określenia szczegółowych warunków i trybu przyznawania 

dorocznych nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony 

kultury (druk nr 84) 

Radny Radosław Murkowski złożył wniosek w sprawie zmiany paragrafu 6 - przyznanie nagrody przez 

Burmistrza Sulechowa następuje po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Zdrowia, Oświaty i Kultury Rady 

Miejskiej w Sulechowie. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) stwierdził, że do przyznania nagrody potrzebna jest 

opinia komisji natomiast samo nieprzyznanie może wystąpić z względów formalnych. 

Radny Roman Rakowski stwierdził, że w przypadku gdy komisja zaopiniuje pozytywnie to tylko dlatego 

że wcześniej zostanie kandydatura dopuszczona z względów formalnych. 

Głosowano wniosek 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna Jagodzińska-

Kochaniak, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław 

Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, 

Agnieszka Joanna Szeląg 

PRZECIW (1) Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Piotr Bodnar, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Zbigniew Trompa 

NIEOBECNI (4) Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Roman Wilczyński 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały dotyczącej określenia szczegółowych warunków i trybu 

przyznawania dorocznych nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania 

i ochrony kultury (druk nr 84).  

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĄCY SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 



ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Stanisław Kaczmar, 

Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, Radosław Murkowski, 

Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech 

Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (1) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak 

NIEOBECNI (4) Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Roman Wilczyński 

 

5) o zmianie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek, zwolnień oraz ustalenia 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli (druk nr 85) 

Radny Zbigniew Trompa złożył wniosek o zmianę w paragrafie 3: Ustala się tygodniowy wymiar godzin 

zajęć w wysokości 22 godzin tygodniowo dla pedagogów, psychologów, logopedów, doradców 

zawodowych, a nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami 

obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze w wymiarze 25 godzin. 

Radny umotywował wniosek stwierdzeniem, że pensum w wysokości poniżej 22 godzin generuje koszty 

dla budżetu gminy w wysokości około 60 tysięcy złotych rocznie z uwagi iż nauczyciele pracują w czasie 

nadliczbowym. 

Burmistrz Wojciech Sołtys poinformował, ze uchwała jest w sumie wynikiem zmiany przepisów 

ustawowych. Sprawa dotyczy co najmniej 9 nauczycieli, jednak może także dotyczyć dyrektorów 

przedszkoli czyli 3 osób. Nauczyciele z grup o które chodzi muszą realizować program w trudniejszych 

warunkach z uwagi na fakt iż mają do czynienia rozbieżności wiekowej uczniów. Problem ten dotyczy 

głownie oddziałów przedszkolnych na terenach wiejskich. 

Radny Zbigniew Trompa zauważył, że w uzasadnieniu do projektu są wyszczególnione także miejskie 

przedszkola. 

Burmistrz wyjaśniając zwrócił uwagę na fakt iż nie chodzi o liczbę grup ale o liczbę uczniów. Jednocześnie 

podkreślił, że jeśli poprawka zostanie przyjęta, projekt uchwały będzie musiał przejść ponowne 

konsultacje ze związkami zawodowymi. 

Radny Wojciech Szefner zapytał czy zgłoszona poprawka, identyczna z tą zgłoszoną na komisjach nie 

powinna zostać automatycznie wpisana do projektu z uwagi na fakt przyjęcia jej przez komisje. 

Przewodnicząca stwierdziła, że jest to traktowane jako opinia komisji. 

Radny Miłosz Brodzikowski potwierdził, iż grupy mieszane są czymś naturalnym w przedszkolach nie 

tylko wiejskich. 

Burmistrz przyznał, że nie uwzględnił wniosków komisji i dlatego nie zgłaszał autopoprawek. 

Radna Agnieszka Szeląg przypomniała, że nie wszystkie komisje zaopiniowały poprawkę pozytywnie a jej 

zapis skrzywdzi wiele osób pracujących w oświacie. 

Wyniki głosowania (wniosek radnego Zbigniewa Trompy) 

ZA: 6, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (6) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Radosław Murkowski, Sebastian Tomasz Różycki, Zbigniew Trompa 

PRZECIW (9) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krzysztof 

Kluczyński, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Piotr Miszkiewicz, Wojciech Szefner 

NIEOBECNI (4) Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Roman Wilczyński 

Głosowano w sprawie: o zmianie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek, zwolnień oraz 

ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli (druk nr 85). 



Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĄCY SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Stanisław Kaczmar, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr 

Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, 

Sebastian Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (1) Zbigniew Trompa 

NIEOBECNI (4) Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta Krystyna Musiałek, 

Roman Wilczyński 

 

6) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu (druk nr 86) 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĄCY SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, 

Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian 

Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 

NIEOBECNI (5) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Roman Wilczyński 

 

7) w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego „Bagno Buków” na terenie gminy Sulechów (druk nr 

87) 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĄCY SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, 

Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian 

Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 

NIEOBECNI (5) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Roman Wilczyński 

 

8) w sprawie rozpatrzenia skargi (druk nr 88) 

Radny Krzysztof Kluczyński jako przewodniczący komisji streścił uzasadnienie do projektu uchwały oraz 

podziękował za cierpliwość radnym członkom komisji i radcom. Radny zwrócił uwagę, że komisja w treści 

projektu uchwały uznaje się za niewłaściwą. Ustalenie tego faktu zabrało komisji bardzo dużo czasu z 

uwagi na komplikacje proceduralne. 

Radny Roman Rakowski zapytał, czy taka skarga nie mogła być kierowana do właściwej instytucji. 

Według radnego jest kuriozalnym że skargę będzie rozpatrywać osoba skarżona. 

Radny Sebastian Różycki zapytał czy treść uzasadnienia nie przeczy treści uchwały gdzie są zapisy że jest 

właściwa oraz niewłaściwa. Radny zawnioskował o odrzucenie uchwały. 

Radca Prawny Anna Kowalska-Kasprzak poinformowała, że tryb rozpatrywania skargi której dotyczy 

uchwała jest regulowana przez KPA. 

Radny Roman Rakowski stwierdził, że ten tryb postępowania jest nieporozumieniem. 



Radca Prawny Anna Kowalska-Kasprzak poinformowała, że po wpływie skargi Przewodnicząca właściwie 

przekazała ją komisji i w tej kwestii to komisja jest właściwa według statutu. Jednak w toku postępowania 

to komisja stwierdziła, że jest niewłaściwa do jej rozpatrywania. 

Radny Roman Rakowski poprosił o dokładne wytłumaczenie czym zatem zajmuje się komisja. Z czym się 

komisja zapoznała i dlaczego komisja przekazuje skargę do kogoś innego. Radny zapytał jaki jest sens 

kierowania do komisji skarg skoro nie może się ona zajmować skargą. 

Radca Prawny Leontyna Przewłocka-Grzegorczyn poinformowała, że komisja otrzymała skargę według 

statutu. 

Radny Roman Rakowski stwierdził, że według zapisu statutu komisja miała podjąć decyzję w sprawie 

skargi. Rady zapytał zatem dlaczego decyzji nie ma. 

Radca Prawny poinformowała, Leontyna Przewłocka-Grzegorczyn że tryb rozpatrywania skarg reguluje 

ustawa i nie można było uczynić inaczej. To jednak rada wydaje decyzję a komisja przygotowuje 

stanowisko rady. 

Przewodnicząca poinformowała, że to z treści skargi komisja wywnioskowała iż skarga dotyczy decyzji 

administracyjnej a tę sprawę reguluje KPA. 

Radny Roman Rakowski stwierdził, że według zapisu projektu skarga na dyrektora zostanie rozpatrzona 

przez dyrektora. 

Przewodnicząca poinformowała, że treść skargi odnosi się do wydanej decyzji, zdaniem skarżącej 

niesłusznej i z tego tytułu dyrektor jednostki znów w drodze administracyjnej rozpatrzy zasadność lub 

bezzasadność roszczeń skarżącej. Jeśli skarżąca uzna że nie spełniono jej żądań może skierować sprawę 

do SKO. 

Radny Miłosz Mateusz Brodzikowski (Ad Vocem) stwierdził, że komisja otrzymała skargę do rozpatrzenia 

a nie było możliwości w tym momencie określić jaki będzie wynik prac komisji nad skargą zatem 

postępowanie to jest właściwe. Komisja odesłała skargę do właściwego miejsca. Jednak sformułowania 

prawne użyte w treści mogą być trochę zawiłe i rozpisane prostszym językiem. 

Przewodnicząca poinformowała, że sama nie ma prawa decydować, czy skarga jest zasadna czy 

bezzasadna. Musi się wypowiedzieć komisja. 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi (druk nr 88).  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (8) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof 

Kluczyński, Radosław Murkowski, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 

PRZECIW (5) Czesław Stefan Grzeszyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Roman Rakowski, Jan 

Zdzisław Rerus, Sebastian Tomasz Różycki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Piotr Miszkiewicz, Przemysław Antoni Pokład, Wojciech Szefner 

NIEOBECNI (5) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Roman Wilczyński 

 

10) oświadczenie w sprawie dalszego członkostwa Gminy Sulechów w Zielonogórskim Związku 

Powiatowo-Gminnym (druk nr 90) 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 



ZA (11) Piotr Bodnar, Czesław Stefan Grzeszyński, Krzysztof Kluczyński, Piotr Miszkiewicz, Radosław 

Murkowski, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew 

Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 

PRZECIW (3) Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Sebastian Tomasz 

Różycki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Przemysław Antoni Pokład 

NIEOBECNI (5) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Roman Wilczyński 

 

11) apel w sprawie utrzymania mostu w Cigacicach w ciągu drogi powiatowej Nr 1189F (druk nr 91) 

Radny Zbigniew Trompa przypomniał o szerokiej akcji protestacyjnej w dniu 29 marca 2019 r. i 

podziękował także za udział i pomoc wielu osób zaangażowanych w ten protest. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys (Ad Vocem) potwierdził, że akcje protestacyjne na pewno przyczynią 

się do właściwego załatwienia problemu. 

Radny Jan Zdzisław Rerus przypomniał, że starostwo stoi teraz murem za mieszkańcami kiedy to miasto 

Zielona Góra ma wydawać pieniądze. Trzeba pamiętać, że powiat od 20 lat nic z mostem nie robił i jego 

obecny stan to wina głownie starostwa. Radny stwierdził, że miał nadzieję na trochę inne sformułowanie 

treści apelu – niemniej będzie głosował za jego przyjęciem. 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, 

Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian 

Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 

NIEOBECNI (5) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Roman Wilczyński 

 

12) w sprawie projektu uchwały o zmianie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Sulechów w 2019 roku (druk nr 92) 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (16) Piotr Bodnar, Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krystyna Anna 

Jagodzińska-Kochaniak, Krzysztof Kluczyński, Małgorzata Jolanta Matuszewska, Piotr Miszkiewicz, 

Radosław Murkowski, Przemysław Antoni Pokład, Roman Rakowski, Jan Zdzisław Rerus, Sebastian 

Tomasz Różycki, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna 

Wojewoda 

NIEOBECNI (5) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Roman Wilczyński 

 

19. Interpelacje i zapytania radnych 

Radna Agnieszka Joanna Szeląg poinformował o złożonym zapytaniu o sprzedaż działek w miejscowości 

Pomorsko. Radna zapytała o odpowiedź na swoją interpelację na temat przejścia między garażami przy 

ulicy Mieszka I. Brak przejścia znacząco utrudnia funkcjonowanie mieszkańców. 

Radny Jan Zdzisław Rerus poinformował o złożeniu zapytania w sprawie odbioru odpadów z 

nieruchomości niezamieszkałych. Radny zapytał o poszerzenie drogi od ulicy Tkackiej do osiedla. Radny 



poprosił o akcję informacyjną do mieszkańców na temat zmiany uchwały o możliwości upustów w 

kwestii zakupu nieruchomości. Radny zapytał o losy realizacji projektu przejścia na ulicach Południowa 

– Odrzańska. 

Radny Miłosz Mateusz Brodzikowski zapytał o przygotowania jednostek gminy na wypadek strajku 

nauczycieli – chodzi o zajęcia dla dzieci w SDK i OSiR. 

Radny Krzysztof Kluczyński zapytał o możliwość realizacji zadań z Budżetu Obywatelskiego i Funduszu 

Sołeckiego na początek roku. Radny zgłosił rezygnację z przewodniczenia Komisji Skarg Wniosków i 

Petycji Rady Miejskiej w Sulechowie. 

Radny Roman Rakowski poprosił o uporządkowanie Parku Kościuszki i Kusocińskiego. Radny zapytał o 

plan naprawy chodników i dróg gminnych. 

 

20. Przerwa 

Przewodnicząca ogłosiła 10 minut przerwy. Po przerwie obrady wznowiono. 

 

21. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 5, NIEOBECNI: 5 

Wyniki imienne: 

ZA (10) Miłosz Mateusz Brodzikowski, Czesław Stefan Grzeszyński, Krzysztof Kluczyński, Piotr 

Miszkiewicz, Radosław Murkowski, Roman Rakowski, Wojciech Szefner, Agnieszka Joanna Szeląg, 

Zbigniew Trompa, Izabela Katarzyna Wojewoda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jan Zdzisław Rerus 

BRAK GŁOSU (5) Piotr Bodnar, Krystyna Anna Jagodzińska-Kochaniak, Małgorzata Jolanta Matuszewska, 

Przemysław Antoni Pokład, Sebastian Tomasz Różycki 

NIEOBECNI (5) Stanisław Kaczmar, Arleta Barbara Lubieniec, Przemysław Artur Mikołajczyk, Elżbieta 

Krystyna Musiałek, Roman Wilczyński 

 

22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys poinformował, iż sprzedaż nieruchomości w Pomorsku powinna się 

rozpocząć w połowie roku. W sprawie przejścia między garażami to właściciel tego terenu nie wyraził 

zgody. Miejsce to nie spełnia jednak warunków na powstanie przejścia a mostek będzie co prawda 

droższy ale odpowiedniejszy. Należy się także zastanowić czy nie zrezygnować z budowy przejścia przy 

ulicach Piaskowej i Odrzańskiej na rzecz tego właśnie projektu. W sprawie akcji informacyjne na temat 

wykupu nieruchomości Burmistrz zaproponował przekazanie tej informacji po przez wspólnoty 

mieszkaniowe. Co do zapewnienia zajęć dla wszystkich dzieci na czas strajku to jednostki będą 

realizować pewne zadania. Nie ma jednak szans na zapewnienie zajęcie wszystkim dzieciom. Burmistrz 

przyznał, ze faktycznie zadania duże powinny być realizowane jako pierwsze i nie tylko w kwestii budżetu 

obywatelskiego. Burmistrz poinformował, że w są w trakcie prace porządkowe w parkach. Burmistrz 

poinformował, że jeszcze w tym roku chce uruchomić zadanie rewitalizacji parków, niemniej w 

przypadku konkretnych wskazań następuje konkretna reakcja. Burmistrz złożył wszystkim obecnym 

życzenia z okazji zbliżających się świąt Wielkiejnocy. 

 

23. Wolne wnioski i informacje 

Radny Jan Zdzisław Rerus (Ad Vocem) odnosząc się do wypowiedzi w sprawie przejścia poinformował, 

ze o przejście przy ulicy Piaskowej i Odrzańskiej wnioskowało Walne Zgromadzenie Spółdzielni 

Mieszkaniowej. Radny odnosząc się do prac komisji skarg to przyznał, iż była to trudna sprawa. W 

sprawie odpadów z nieruchomości niezamieszkałych radny poprosił o powołanie komisji roboczej. 



Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys uzupełniając wypowiedź poinformował, że przejście na ulicy Tkackiej 

ma szansę na realizację – są prowadzone rozmowy z właścicielami terenów. 

Radny Zbigniew Trompa poinformował, że według zapisów ustawowych interpelacje muszą być 

składane pisemnie i nie ma potrzeby mówienia o tym w czasie sesji. Radny poprosił o zapewnienie w 

czasie obrad dwóch mobilnych mikrofonów w czasie sesji. 

Radny Wojciech Szefner popierając wypowiedź radnego Jana Rerusa poprosił o organizację spotkania 

radnych w sprawie stawek opłat za odbiór odpadów z nieruchomości niezamieszkałych oraz o powołanie 

komisji lub zespołu roboczego dla tego tematu. 

Przewodnicząca Izabela Katarzyna Wojewoda poinformowała, że interpelacje w porządku sesji – czyli 

zapytania ustne na które odpowiedzi na bieżąco udziela Pan Burmistrz wynikają z zapisów statutu. 

Przewodnicząca poprosiła radnych o uczestniczenie do końca w obradach sesji, posiedzeniach komisji i 

szkoleniach. Przewodnicząca poinformował o spotkaniu w sprawie programu Mieszkanie Plus w 

najbliższy piątek. 

Burmistrz Wojciech Kajetan Sołtys uzupełniając wypowiedź przewodniczącej poinformował, że program 

uległ pewnym modyfikacjom i warto się z nimi zapoznać. Burmistrz zaapelował także o zgłaszanie na 

bieżąco pewnych problemów bowiem czasem uda się je rozwiązać od razu lub w przeciągu kilku dni, 

zamiast składać interpelację lub czekać z zapytaniem do sesji. 

 

24. Zamknięcie obrad sesji 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Sulechowie stwierdziła wykonanie wszystkich punktów porządku i 

zamknęła obrady wygłaszając formułę: Zamykam obrady VI sesji VIII kadencji Rady Miejskiej w 

Sulechowie. 


